
 

 

 

Dissabte  vaig tenir Thyssen en sessió doble, pel matí vaig assistir a la roda de premsa i 

al vespre a l'inauguració oficial de la exposició. Va ser una jornada museística 

impressionant, l'exposició en el seu conjunt és excel·lent i penso que enguany, en 

comparació en edicions anteriors, l'Espai amb la seva comissària al capdavant, Pilar 

Giró, s'han superat. Enhorabona. Però no és sobre això del que voldria compartir ara 

amb vosaltres, sinó de certes contradiccions que amb motiu d'aquesta jornada també 

vaig poder comprovar que existeixen. Contradiccions que afecten a la relació entre 

l'Espai Thyssen i el Museu d'Història i que entenc que la ciutat hauria de ser capaç de 

superar-les.  

M'estic referint o dues qüestions molt puntuals, però que ja han aixecat una certa 

controvèrsia a la ciutat. Per un costat em refereixo a la sala on es va fer la roda de 

premsa. Era la sala de l'antiga rectoria que alberga habitualment una excel·lent 

exposició sobre el ibers. Al meu entendre penso que era un bon marc, ple de història i 

també de cultura, per fer-hi la roda de premsa. Doncs bé, resulta que es va decidir tapar 

tota l'exposició dels ibers amb uns plafons blancs. Desconec els motius, m'imagino que 

han de ser d'índole corporativa, i també desconec el cost dels plafons i del muntatge, 

però crec que en un veritable espai de convivència entre el Thyssen i el Museu no hi 

hauria d'haver hagut cap motiu per amagar la identitat de la sala durant la celebració de 

la roda de premsa. 

La segona qüestió té a veure amb la decisió presa de dificultar l'accés i la visibilitat a 

l'exposició de l'artista local Torrent Buch que es troba just a la sortida del Palau de 

l'Abad, lloc que ocupa l'Espai Thyssen. El cert és que de la manera que s'ha dissenyat la 

sortida, i amb la construcció d'uns envans de guix de pladur, al visitant, lluny de 

convidar-ho a continuar amb la visita al Museu de la ciutat sembla que se'l convida a 

sortir. No entenc el per què d'aquests envans, ni conec el seu cost econòmic ni tampoc si 

és gaire adient en un edifici protegit com és el del Monestir construir envans de guix, 

ara bé, dit això, penso que no és gaire adient posar barreres a l'art. No hem d'amagar la 

nostra història ni tampoc els nostres artistes, just el contrari, ens en hem de sentir 

orgullosos de tenir-los. La ciutat necessita el Thyssen, però per damunt seu, la ciutat 

necessita la seva història i els seus artistes. De fet, pot arribar un dia que la baronessa, o 

la seva descendència quan aquesta ja no hi sigui, es cansi de Sant Feliu de Guíxols; en 

canvi el Museu d'Història i els artistes locals sempre hi seran, són patrimoni de la ciutat. 

La conveniència del Thyssen és indiscutible, però la seva convivència amb la ciutat 

també ho ha de ser. Imposicions cap. 


